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Na cestě za příběhy Nového zákona vás, milé děti, provázejí Sára a Tony. Sára a Tony jsou 

děti jako vy. Dnes se spolu s nimi pomyslně vydáme do Jeruzalémského chrámu. Budou  

si vyprávět o Ježíšově dětství, jak je zaznamenal evangelista Lukáš. Také se zamyslíme  

nad tím, co je v životě na zemi nejdůležitější a při tom si dáme pozor, nejen na to, abychom  

si nezadřeli třísku, ale především abychom nezapomněli na trám ve svém oku. 

„Pojďte s námi, nebudete sami“.

  

V chrámě

Otázka: Už víte, že Ježíš se setkával 
s farizei. Víte, kdo to byli saduceové?
                         Na co se Ježíše ptali? 
                             Odpověď najdete 
                               u Lukáše 20, 27-38
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Tony, v tom tvém 
vyprávění z Lukášova evangelia  

mě zaujalo, že se tam píše o Ježí-
šově dětství. To u Matouše 

totiž není. 

Je to tak, Sáro. Matouš 
vyprávěl o dvanáctiletém Ježíši, který prý 
vynikal moudrostí a dokonce diskutoval 

s učiteli v chrámě. 
Takže lidé kolem 
něj žasli nad jeho 

učeností. 

                Vypravěč Lukáš psal,  
        že jako chlapec byl Ježíš milý Bohu 
     i lidem. Jenže to se změnilo, když Ježíš 
    dospěl a začal učit v Nazaretě a později 
     také v Galileji. To už dělal obdivuhodné  
         činy a lidé kolem něj se 
               divili, odkud to má. 

K zamyšlení: Pro saduceje měl Ježíš jednodu-

chou odpověď. Po vzkříšení se lidé nežení ani 

nevdávají, ale jsou jako nebeští andělé. Zde na 

zemi je rozhodující láska k Bohu a k člověku. 

Úkol: Řekněte, jak může člověk projevovat lásku k člo-
věku. Myslíte si, že když člověk projevuje lásku k člově- 
ku, tak tím projevuje i lásku k Bohu? Uveďte příklad. 

Když bylo Ježíšovi dvanáct 

vydal se s rodiči do Jeruzaléma  

o velikonočních svátcích. V Jeru- 

zalémě Ježíš zůstal o něco déle 

než jeho rodiče a v chrámě seděl 

mezi učiteli a diskutoval s nimi. 

 Všichni se divili jeho rozumnosti.  O?

O!
O!?

Bůh je Bohem živých. 
Je Bohem Abrahama, Izáka 

i Jákoba. Je Bohem 
i pro tebe. 



Bůh není Bohem mrtvých, nýbrž živých.                   (Mt 22, 32)

Ježíš věděl, že Bůh je laskavý 
a odpouští nedokonalosti. Říkal, 

že Bůh je Bohem živých lidí a lidé, 
jak víme nejsou dokonalí. 

   Sáro, Ježíš vlastně s farizei, 
  zákoníky a saducei vůbe nebojoval. Vedl 

s nimi rozhovor a říkal, že ten „jejich“ Zákon      
   není špatný, ani vadný nebo chybný.  

Ježíš varoval před odsuzováním a použil 
při tom slovo, které měl pro farizeje. 
Řekl: „Pokrytče, nejprve vyjmi ze 
svého oka trám, a pak teprve pro-
hlédneš, abys mohl vyjmout třísku 
z oka svého bratra.“
Ta tříska je taková nedokonalost, něco co vadí 
a brání vidět jasně, být laskavý, odpouštět. 

Jenomže oni při jeho plnění 
zapomínali na lásku k Bohu i k člověku, 
k lidem. Místo toho jen pořád někoho 

kritizovali. 

ÚKOL: Zadřeli jste si někdy třísku? Jaký to byl pocit?
Představte si, že nemáte jedinou třísku, 
jedinou chybičku, že jste jako anděl. 
Jak by to asi vypadalo? Níže je 
volné místo, kde to zkuste nakreslit. 

O! „Jak to, že vidíš třísku 
v oku svého bratra, ale trám ve vlastním 

oku nepozoruješ?“ Tony, co asi Ježíš myslel 
tou třískou a tím trámem?

Ježíš říkal, že 
nemáme lidi jen tak snadno 
a rychle odsuzovat. Říkal to 

trochu hádankovitě:


